
Stichting Amigos do Brasil  
Ledenadministratie: Anne Lamberix, Hekerbeekweg 14, 6301 EN Valkenburg aan de Geul 
T 043 – 601 40 65       E amigosdobrasil@home.nl       I www.amigosdobrasilvalkenburg.nl  
Bankrelatie: ING Bank  IBAN: NL95INGB 06798 64 520  - BIC: INGBNL2A  
Kamer van Koophandel nr. 41077182  - ANBI 816119557  

  

 
 

  

 

 

 

   
 

 
 

  Geachte donateurs en belangstellenden, 

 
U bent gewend dat elke Nieuwsbrief begint 
met een bericht van Rover en Eliana. Deze 
keer echter met een mededeling van ons, 
het bestuur van Amigos do Brasil 
Valkenburg. Een boodschap die we niet 
mooier kunnen maken dan hij is...  
 
Na veel wikken en wegen hebben we 
moeten aanvaarden en besluiten dat onze 
Stichting per 1 januari 2026 zal worden 
opgeheven. Dat heeft zo zijn reden.  
                                         
Al ruim 40 jaar ondersteunen we Rover en 
Eliana met hun werk in Brazilië. Dat begon 
een hele tijd geleden en we worden er 
allemaal niet jonger op. Tot onze spijt 
moeten we dan ook concluderen dat er 
voor ons en ons werk hier in Valkenburg 
geen opvolging te vinden is.  Dat wil niet 
zeggen dat het werk in Brazilië niet meer 
doorgaat. Dat wil ook zeer zeker niet 
zeggen dat uw geldelijke steun niets heeft 
bijgedragen. Integendeel. De bedragen die 
bij elkaar zijn gebracht door verkoop van 
handgemaakte spullen, deelnames aan 
kerstmarkten in de regio, de geweldige 
Kerstverkoop, automatische stortingen en 
de spontane acties (Rotary Club, Stella 
Maris/HeHaVo) en schenkingen hebben 
wel degelijk hun vruchten afgeworpen. 
 
Rover ging in eerste instantie naar Brazilië 
om te helpen basisgemeenschappen op te 
zetten. Mensen bij elkaar te brengen, een 
luisterend oor te bieden en hen een stem te 
geven. Mensen werden hierdoor opener, 
mondiger, kregen zelfrespect en 
vertrouwen in een betere wereld, hún  
wereld. Het kerkje dat destijds werd 
gebouwd bestaat nog steeds. 

Onze eerste bijdrage om de armsten der 
armen te helpen begon met het opsturen 
van nog te gebruiken tweedehands kleding, 
in grote dozen, via het oude Postkantoor in 
de Lindenlaan. 
 
En kijk eens hoe het is uitgegroeid in al die 
jaren! Er kwamen verschillende initiatieven, 
zoals een opvangtehuis voor kinderen die 
op de vuilnisbelt rondzwierven om nog iets 
recyclebaars te vinden. Hun ouders konden 
dan met een gerust hart naar het werk. Er 
volgden nog een schooltje, een huisartsen-
post, kindercrèche, gehandicaptenopvang, 
naaiatelier om meisjes uit de prostitutie te 
halen, het ‘Grote Huis’ voor educatieve en 
culturele vorming, en niet in de laatste 
plaats de bouw en exploitatie van de Eco 
Oca. Een ecologisch bouwwerkje waar 
allerlei vormingsactiviteiten worden 
aangeboden op sportief, cultureel (muziek, 
theater, film) en praktisch gebied (een 
gemeenschappelijke groentetuin aanleggen 
en onderhouden, workshops, voorlichting 
en informatie op diverse vlakken). 
Bovendien worden hier in de Cozinha 
Afetiva (gaarkeuken) wekelijks maaltijden 
bereid en uitgedeeld aan zo’n 70 gezinnen. 
 
Wij willen hier niet het gras voor zijn voeten 
wegmaaien en geven daarom Rover elders 
in deze Nieuwsbrief de gelegenheid om te 
verwoorden hoe Eliana en hij de toekomst 
voor hen en alle projecten zien. 
 
We denken u hiermee voorlopig voldoende 
te hebben geïnformeerd en hopen dat u 
ons het komende jaar nog wilt steunen. 
 
 
Bestuur Stichting Amigos do Brasil 
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 BERICHTEN VAN ROVER 

 
Olinda, 20 november 2024 
 
Voor het eerst dit jaar is deze datum, 20 
november, een nationale feestdag vanwege de 
“consciência negra”, de dag van de dood van 
Zumbi, leider in de 17’ eeuw van de Quilombo dos 
Palmares, een vrijplaats van gevluchte tot slaaf 
gemaakte mensen. 
 

 
Kinderen klimmen in de Cajuboom 

 
Beste Amigos, 
 
Wij hebben begrip voor het besluit van het 
bestuur van de Amigos do Brasil om over 
een jaar hun activiteiten te beëindigen, 
maar vinden dat natuurlijk wel heel 
jammer. De Stichting Amigos do Brasil is 
opgericht in 1984. Iedereen is intussen 40 
jaar (!) ouder geworden en, geloof me, het 
is een hoop werk om de Stichting 
draaiende te houden: voorlichting op 
scholen en bij serviceclubs, communicatie 
met donateurs en belangstellenden, 
deelname aan activiteiten van 

internationale samenwerking, jaarlijkse 
liturgische viering, de kerstverkoop (25 
keer!) die wij een paar keer hebben 
meegemaakt en bij welke gelegenheid we 
gezien hebben, dat dat een 
gemeenschappelijk werk van een groot 
team is gedurende een drietal weken, 
bijzondere evenementen zoals het 
benefietconcert van de Maastrichter Staar 
in het Openluchttheater in Valkenburg in 
2010, en ga maar door, teveel om het 
allemaal op te noemen. De bedoeling van 
al die activiteiten was en is nog steeds: 
fondsen te werven om de sociale 
projecten in Noordoost Brazilië te steunen. 
Maar niet alleen dat.  
Doelstelling is ook bewustmaking 
betreffende de toenemende concentratie 
van rijkdom en de groeiende ongelijkheid 
in de wereld, getekend door armoede en 
honger en de mogelijkheid bieden om 
solidair te zijn met de meest kwetsbare 
groepen, met name in Campina Grande, 
Recife en Olinda. 
 
Zoals je ziet spiegel ik hier de lijst van 
onze activiteiten in Noordoost Brazilië 
zoals bovenstaand beschreven door het 
bestuur met deze lijst van enorm veel 
werk en trouwe inzet van de Amigos in 
Zuid Limburg sinds 1984. 
Onze lokale Niet Gouvernementele 
Organisatie Serviço de Promoção Social 
heeft al deze jaren gemiddeld tussen de 
30 tot 40.000 euro ontvangen als 
financiële steun voor de sociale en 
educatieve projecten, die wij hier in 
Brazilië ontwikkelen. Vermenigvuldig dat 
met 40, dan kom je rond de anderhalf 
miljoen euro uit. En dat met kleine beetjes 
bij elkaar gebracht door een hele hoop 
mensen. 
 
Behalve de financiële steun van de 
Amigos do Brasil hebben wij ook 
incidenteel bijdragen ontvangen van 
organisaties voor internationale 
samenwerking zoals Cordaid en Wilde 
Ganzen, van serviceclubs zoals o.a. de 
Rotary Heerlen, en van particulieren. Wat 
ik wil benadrukken is dat de steun van de 
Amigos permanent is, je weet gewoon 
“dat is er”, hetgeen de mogelijkheid biedt 
om nieuwe initiatieven te ontplooien, die, 



 

eenmaal werkelijkheid geworden, door 
andere instanties voortgezet kunnen 
worden. Ook is het mogelijk om met die 
trouwe steun blijvende kosten te betalen, 
zoals water- en lichtrekening, internet, 
onderhoud en ook maandelijkse betaling 
van een vergoeding voor medewerkers. 
Daarom, wij zullen het medeleven, de 
inzet en de steun van de Amigos enorm 
missen. Wij hopen in dit komende jaar 
alternatieven te vinden, zowel in 
Nederland als in Brazilië, die op een of 
andere manier helpen om de projecten 
van de Serviço de Promoção Social voort 
te kunnen zetten. 
 
We hebben hier sinds het begin van de 
pandemie een steungroep van 
sympathisanten, voornamelijk via de 
cursisten van de schilderles, die 
maandelijks geld storten op de SPS-
rekening. We betalen daarmee o.a. de 
pakketten voedingsmiddelen die we de 
kokkinnen van de gaarkeuken maandelijks 
geven als vergoeding voor hun trouwe 
inzet. Het is een kleine maar wel 
belangrijke bijdrage in de kosten van de 
gaarkeuken. 
De vraag is dringend: waar kunnen we in 
Brazilië een passende subsidie krijgen 
voor onze projecten? 
Bij de federale regering (Lula), het 
ministerie voor sociale zaken, ministerie 
voor cultuur, e.d.  
Via begrotingsvoorstellen gedaan door 
politieke vertegenwoordigers (deputés, 
senatoren).  
Bij (voornamelijk culturele) instanties in de 
deelstaat Pernambuco.  
Bij de gemeentes Recife en Olinda. Bij 
bedrijven. 
 
Subsidie via de openbare macht vereist 
natuurlijk dat de instelling die aanvraagt, 
volledig in orde is wat betreft filantropische 
organisatie, statuten, belastingen etc. 
Daar hebben we deze maanden aan 
gewerkt. We hebben de statuten 
vernieuwd. Dat wil zeggen, eventuele 
activiteiten op het gebied van 
gezondheidszorg, behuizing, cultuur 
toegevoegd zodat we in aanmerking 
kunnen komen voor projecten op dat 
gebied. 

Ook hebben we een verkiezing gehouden 
van het bestuur en de fiscale raad. Veel 
mensen uit de tijd van het PROGEPE-
project in het Grote Huis die in het bestuur 
zaten, zijn intussen uitgezwermd naar 
plaatsen buiten Olinda en Recife, hetgeen 
het moeilijk maakt om handtekeningen 
e.d. te registreren bij de notaris en om te 
vergaderen. Nu hebben we een wat 
kleiner bestuur en van mensen in de 
buurt. 
We hebben de documentatie van de 
S.P.S helemaal in orde, bij de gemeente, 
de deelstaat en ook op federaal niveau, 
voldoen aan alle voorwaarden en 
richtlijnen. Alle belastingen betaald. 
 
Zo zijn we begonnen om projecten in te 
dienen. Dat is een hele klus, waar we, 
eerlijk gezegd, geen ervaring mee 
hebben. We hebben daar de hulp van 
specialisten bij nodig. Een "produtora 
cultural", een "empreendedor social", een 
boekhouder. 
Jullie begrijpen wat voor werk dat inhoudt. 
Wie gaat er achter aan, wie geeft 
rekenschap van de financiën? Behalve 
professionals op dat gebied rekenen we 
op de hulp van Jonas en Mirelle, de jonge 
generatie, en ook van Lucas en Eugênia. 
Eugênia is onlangs voor de PT verkozen 
in de gemeenteraad van Olinda. Met 
steun van senatoren Teresa Leitão en 
Humberto Costa en deputés die deuren 
kunnen openen in Brasília. 
 

 
Eugenia tijdens de verkiezingscampagne 
 

De Cozinha Afetiva in de Eco-Oca 
 
Wij kunnen al vermelden, dat we een 
eerste succes geboekt hebben. 



 

 

Bij de Banco do Brasil hebben we een 
projectvoorstel gedaan om de installatie 
van de gaarkeuken te verbeteren. De 
regering Lula heeft een fonds voor 
gemeenschappelijke keukens, “cozinha 
solidária”. Willen we in aanmerking komen 
dan moeten we aan eisen van hygiëne, 
opslag e.d. voldoen.   
     
De Eco-Oca hebben we in 2018 gebouwd 
als een soort vergaderruimte, een 
gemeenschapshuis in ronde vorm als een 
indianen hut (“oca”) gelegen in een soort 
weiland met bomen en een beek en een 
moestuin (“eco”), niet als een gaarkeuken 
die wekelijks 450 maaltijden bereidt. De 
keuken is klein en warm. Er is nauwelijks 
plaats voor twee diepvrieskasten, een 
ijskast en een industrieel fornuis. Opslag 
is geïmproviseerd. Door de hitte verliest 
de groente snel kwaliteit. 
Daarom is er dringend behoefte om de 
Eco-Oca uit te breiden en aan te passen. 
Als dat gebeurd is maken we meer kans 
om steun te krijgen van het Ministerie van 
Sociale Zaken. 
 

 
 
Een bevriend echtpaar architecten heeft al 
een eerste ontwerp gemaakt, dat onlangs 
is aangepast aan een kleinere begroting. 
We hebben deze week bericht gekregen 
dat ons project is goedgekeurd en dat op 
korte termijn de verbouwing kan beginnen. 
 

 
 
De gaarkeuken is in april 2021 tijdens de 
pandemie van start gegaan. Veel mensen 

bij ons in de buurt waren werkeloos 
geworden. Wasvrouwen, werksters, 
metselaars,... Opeens zonder inkomen. 
Het was tijdens de regering Bolsonaro die 
aarzelend begon een klein basisinkomen 
te garanderen. Er was grote onzekerheid 
bij arme mensen dat er iedere dag eten op 
tafel was. 
Die situatie is veranderd. Veel mensen in 
de dienstsector zijn weer aan het werk, de 
“zelfstandige ondernemers” van Uber en 
I-Food werken hard om weinig te 
verdienen, en vooral: de sociale 
programma’s zijn door de regering Lula 
weer opgestart. 
Wij merken dat de groep mensen die van 
de gaarkeuken gebruik maakt enigszins 
veranderd is. Het klinkt gek: van armoede 
naar miserie. Ook bij arme mensen 
bestaat er een sociaal onderscheid, in de 
periferie is dat het verschil tussen een 
(arme) volkswijk en een favela, een 
krottenwijk. Dat werd ons duidelijk toen we 
onlangs een nieuw kadaster gemaakt 
hebben. Werkeloosheid, alcoholisme, 
drugsgebruik, sociale marginalisering 
kenmerken de mensen. De favela is 
dichtbij, ligt aan weerszijden van de II 
Perimetral, een randweg die Olinda met 
Recife verbindt. Onze straat is een zijweg 
van deze randweg. 
 

 
 
De ingang van onze straat tussen de gele 
bakkerij en de blauwe motorzaak van Nil 
Motos 
 



 

Achter de motorzaak is een trap omhoog 
naar de favela 
 

 
 
 
De berm van de randweg is tegen de 
heuvel omhoog volledig bebouwd 
 

 

 
 
Bovenop al huisjes gemaakt van 
baksteen, halverwege krotwoningen 
 
 
 

  
 
Het plastic wordt door de gemeente 
geplaatst om in de regenperiode (winter) 
modderlawines  en instorten van 
woningen tegen te gaan. 
 
 
 



 

 

 

 
 
Ook hier veel plastic zeilen, beneden 
bakstenen en zand, immers altijd is men 
wat aan het bouwen, het blauwe 
gebouwtje is van Loterij de Rijkdom 
(loteria Riqueza!) 
 
 
De bedoeling is om met de uitbreiding van 
de Eco-Oca ook nieuwe activiteiten te 
ontwikkelen. Er komt een vergaderruimte 
bij en de keuken zelf, plus opslag, worden 
groter zodat men allerlei cursussen kan 
geven in het gebouw. 
 

Capoeira de Angola 
 
In de Eco-Oca is nog steeds iedere 
dinsdagavond training van de 
capoeiragroep. Al 8 jaar lang. De groep 
deelnemers is als een accordeon, een 
“trekbuul”, soms een flinke groep, daarna 
slinkt het weer. Afgelopen semester was 
zo’n tijd van onregelmatige deelname. De 
instructeur, contramestre Caíca, heeft een 
aantal keren de training moeten 
afgelasten, omdat hij zijn dochter Camila 
die zeer ernstig ziek was, geïntubeerd op 
de I.C gedurende 4 maanden heeft 
moeten begeleiden. Camila heeft het 

gelukkig overleefd en bij de rechtbank is 
het Caíca gelukt om thuiszorg af te 
dwingen. 
Caíca woont niet ver van ons vandaan in 
de wijk Tabajara, waar hij een centrum 
voor Capoeira de Angola coördineert. Hij 
noemt het “Quilombo”, van oudsher de 
naam voor een vrijplaats van gevluchte 
mensen, negers, die tot slaaf gemaakt 
waren. De Quilombo Herança (erfenis) de 
Angola is door de Braziliaanse regering 
erkend als een “ponto de cultura”, hetgeen 
gunstig is om regeringssteun voor 
projecten te krijgen. Gisteravond hebben 
we vergaderd met een cultureel producent 
om te bezien of wij van de Eco-Oca 
samen met de Quilombo een project 
kunnen voorstellen bij de deelstaat 
Pernambuco om de capoeira voortgang te 
kunnen geven. 
 

Een 
ballon 
vol 
snoep 
om 
geblind- 
doekt 
kapot te 
slaan  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Eind september hebben we bij 
gelegenheid van het Feest van Cosme en 
Damião weer een uitbundig feest 
gehouden met de kinderen in de buurt.  



 

 
Wachten op een zak snoep 

 
150 zakken snoep uitgedeeld. 
Ik weet zeker, dat dit soort feesten een 
dierbare herinnering zullen zijn aan de 
kinderjaren. 
 

 
 
De meisjes tegen de jongens 

 

 
 

CACA, het kinderopvangcentrum 
in Catingueira, Campina Grande 
 
Ik heb een hele serie foto’s gekregen van 
Hosana, die goed laten zien hoe creatief 
men bezig is met de kinderen. Op het 
moment zijn er 45 kinderen die dagelijks 
in de crèche komen. Zoals ik al eerder 
gezegd heb, superbelangrijk die eerste 
levensperiode met een liefdevolle en 
creatieve begeleiding op 
crèche/kleuterschool met oog voor de 
gezinssituatie en ook met oog voor wat er 
in de wereld gebeurt. 
 

 
Alles in de goede volgorde leggen 

 

 
De crèche leeft mee met wat er in de wereld 
gebeurt, dit jaar Olympische Spelen met 
allerlei spellen 

 

 



 

 

 
Damesvoetbal 
 
Begin oktober waren er verkiezingen in 
Brazilië voor burgemeester en gemeenteraad. 
Ook dit hebben de kinderen meebeleefd op 
hun manier. Dit is de mijnheer die het 
kiesregister controleert. 
 

 
 
 
In de rij voor de stembus 
 

 

 
 
Stemmen! Zo  leren kinderen iets over 
burgerschap en democratie 

 
 
12 oktober is de dag van de kinderen in 
Brazilië. In de crèche een feest van wie de 
meest maffe haardracht kon maken, 
belangrijk dat te doen omdat kroeshaar 
gediscrimineerd wordt. 
 

 
 



 

 
 
 
Jullie zien, de projecten gaan door en zijn 
hoognodig. Onlangs zei president Lula bij 
de opening van de bijeenkomst van de 
G20 in Rio de Janeiro: “de wereld is er 
niet beter op geworden”. Helaas kunnen 
wij dat niet ontkennen. Ons blijvend verzet 
is de waardigheid van het leven, van 
mens en natuur, erkennen en beschermen 
en doen groeien. 
 
In die zin wensen wij jullie een Zalig 
Kerstfeest toe en vrede. 
En natuurlijk dank voor jullie aandacht en 
medeleven met de mensen van hier. 
Komend jaar moeten we samen bedenken 
hoe we voortgang kunnen geven aan ons 
40-jarig, ik zou bijna zeggen, huwelijk, 
maar laten we zeggen, partnerschap! 
 
Abraço ook van Eliana, 
Rover van der Ploeg 
 

 
 
 

 GIFTEN 
 
In de tijd rond de feestdagen ontvingen wij 
weer diverse mooie donaties. 
 

- Zo ontvingen wij opnieuw een 
prachtige gift van € 1.125,- van 
Jaarclub de Pijpers. Veel dank! 
 

- Diverse heel mooie anonieme donaties 
vielen ons weer ten deel, bedragen 
van 250,- tot 1.000,- euro. Bedankt! 
 

- Teun en Lexie Baar doneerden ook dit 
jaar een prachtig bedrag ten behoeve 
van de projecten in het noordoosten 
van Brazilië.  Veel dank hiervoor! 
 

- Op 9 november was een delegatie van 
ons bestuur uitgenodigd om namens 
Amigos aanwezig te zijn bij de reünie 
van zo’n 500 oud-Rolduciens die 
eindexamen hebben gedaan tussen 
1973 en 1996 en voor docenten uit die 
periode. 
Onze stichting was hierbij verkozen als 
Sociale Aktie van de bijeenkomst.  
Het werd een heel gezellig samenzijn 
waar veel elkaar weer zien een echt 
weerzien werd.  
 
Op 9 december j.l. mochten wij  
een cheque voor het fantastische 
bedrag van  € 2.100,-- in ontvangst 
nemen, de opbrengst van de 
gehouden loterij!  
Veel dank aan iedereen die dit 
mogelijk heeft gemaakt. 
Bij ons standje ter plaatse werd tevens 
nog voor € 200,- gedoneerd. 
 

 
 

- Dank aan iedereen die onze projecten  
op welke manier dan ook steunt! 
 

 
 
Wij wensen u en de uwen 
een vredig en gelukkig  
            2025. 
 
Bestuur Amigos do Brasil 


